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ČT má k nezávislosti daleko asi jako na Mars... Čeští
politici pozorně sledují, co se stane na Slovensku

parlamentnilisty.cz/politika/poslanecka-snemovna/CT-ma-k-nezavislosti-daleko-asi-jako-na-Mars-Cesti-politici-
pozorne-sleduji-co-se-stane-na-Slovensku-754359

25.04.2024 20:21 | Komentář

Podpoří změny ve slovenských veřejnoprávních médiích objektivitu a vyváženost,
anebo povedou k ohrožení tamní svobody slova? ParlamentníListy.cz se zeptaly
českých politiků, zda krok Ficovy vlády vidí jako inspiraci, či varování pro Česko.

Sdílej

Foto: Hans Štembera 
Popisek: Budova České televize na Kavčích horách

reklama

Slovenská vláda premiéra Roberta Fica poslala do parlamentu zákon, kterým formálně
ruší veřejnoprávní televizi a rozhlas RTVS. Obě instituce po svém zrušení vzniknou
znovu, pod novým názvem STVR. Operace znamená konec dosavadního ředitele
Machaje. 

Slovenská opozice krok ostře kritizuje a varuje před koncem svobody slova. Vládní tábor
naopak doufá, že bude nová televize poskytovat objektivnější a vyvážené zpravodajství. 

„Tato televize přestala být objektivní. Porušuje lidská práva, protože lidé mají právo na
objektivní informace, což se neděje. RTVS potřebuje nový zákon, RTVS potřebuje nové
vedení,“ uvedl slovenský premiér Robert Fico.

https://www.parlamentnilisty.cz/politika/poslanecka-snemovna/CT-ma-k-nezavislosti-daleko-asi-jako-na-Mars-Cesti-politici-pozorne-sleduji-co-se-stane-na-Slovensku-754359
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ParlamentníListy.cz se zeptaly českých politiků, zda je krok slovenské vlády ve vztahu k
našim veřejnoprávním médiím vhodnou inspirací, anebo naopak něco podobného
nepřichází v úvahu.

„Veřejnoprávní média mají svůj smyl. Určitě bych je nerušil,“ řekl lidovecký europoslanec
Tomáš Zdechovský pro ParlamentníListy.cz.

Jeho pirátský kolega z Evropského parlamentu Mikuláš Peksa vyslovil ostřejší soud.
„Ovládnutí médií je standardní krok při budování každé diktatury. Robert Fico je tady
zjevně silně inspirován Viktorem Orbánem. Pevně doufám, že tyto praktiky nedorazí do
Čech,“ řekl.

„Hnutí SPD dlouhodobě ve svém programu navrhuje změnu postavení veřejnoprávních
médií. Slovensko je dobrou inspirací, zejména co se týká objektivity a vyváženosti hlavně
zpravodajství a aktuální publicistiky. Je potřeba zrušit koncesionářské poplatky a nahradit
je samostatnou kapitolou státního rozpočtu a hospodaření veřejnoprávních médií aby
podléhalo kontrole ze strany NKÚ,“ konstatoval poslanec SPD Radovan Vích.

Nezávislá senátorka Jana Zwyrtek Hamplová nechce příliš hodnotit slovenské řešení.
„Nicméně jisté je, že tzv. slovenská veřejnoprávní TV a rozhlas měly do nezávislého
zpravodajství daleko. Tedy de facto veřejnoprávní nebyly. A nezávislé zpravodajství,
nezávislá informovanost a nezávislé komentáře a diskusní pořady jsou hlavní rolí
každého veřejnoprávního média. Tím se dostávám k podstatě – důležitý není název
média, ale obsah vysílání. A to by měl být hlavní přístup i u nás. Buď zvládne plnit Česká
televize svou veřejnoprávní roli, nebo nezvládne, a bude se to muset také řešit. Umím si
dokonce představit, že na základě zpracovaných přehledů a stanovisek mediálních
odborníků a politologů by se aktuálním selháváním veřejnoprávní role České televize
zabýval třeba i soud. Považuji to totiž za velmi závažné téma, pokud se chceme
prohlašovat demokratickou zemí a právním státem. Tedy – podstatný u vysílání je obsah,
ne obal. A v tom máme tedy také velké rezervy. I české  tzv. veřejnoprávní vysílání má do
nezávislosti daleko někdy jako na Mars,“ sdělila Hamplová.

Fotogalerie: - Fico u Zemana
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https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Fico-u-Zemana-13644#1
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Fico-u-Zemana-13644#2
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https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Fico-u-Zemana-13644#3
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Fico-u-Zemana-13644#4
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https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Fico-u-Zemana-13644#5
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Fico-u-Zemana-13644#6
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„Strana PRO se netají tím, že Robert Fico je pro nás velkou inspirací. Před dvěma týdny
jsme s ním v Bratislavě u příležitosti naší návštěvy v sídle slovenské vlády otázku
veřejnoprávních médií poměrně široce diskutovali. Shodli jsme se na tom, že současná
neobjektivita a nevyváženost veřejnoprávních médií přesáhla všechny únosné meze. A
současně jsme se shodli i na tom, že než aby toto neustálé lhaní a protežování
progresivních, proválečných a promigračních stran pokračovalo, tak je lepší tato média
zrušit. Tudíž tomuto kroku Roberta Fica aplaudujeme, a pokud nedojde k razantní změně
a k návratu ke skutečně objektivnímu zpravodajství a publicistice, tak jsme připraveni jej
zrealizovat i u nás. Buď bude ČT plnit to, k čemu byla zřízena, nebo nemá důvod
existovat,“ vzkázal šéf PRO Jindřich Rajchl.

Předseda SOCDEM Michal Šmarda varuje před politickými zásahy. „Veřejnoprávní média
mají být nezávislá a mocní politici by měli odolat touze si je ochočit,“ sdělil.

„Neznám detailně situaci v RTVS, nicméně obecně se mi nelíbí jakékoliv vměšování
politiky do vysílání a fungování veřejnoprávních médií,“ odpověděl šéf Přísahy Robert
Šlachta.

První místopředseda Trikolory Petr Štěpánek inspiraci vidí. „Správný krok správným
směrem. Velká inspirace pro Českou republiku,“ vzkázal. 

Přidejte si PL do svých oblíbených zdrojů na Google Zprávy. Děkujeme.

Líbil se Vám tento článek?

Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v jakékoliv výši bankovním
převodem na účet:

131-981500247/0100

QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.

 Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav vše, co chcete. Zaregistrujte se ZDE.

 Jste čtenář a chcete komunikovat se svými zastupiteli? Zaregistrujte se ZDE.
reklama

https://news.google.com/publications/CAAqBwgKMPC5pQsww8S9Aw?hl=cs&gl=CZ&ceid=CZ%3Acs
http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
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Článek obsahuje štítky

anketa , ČT , Fico , média , Slovensko , svoboda slova , objektivita , veřejnoprávní
média , RTVS , STVR

autor: Radim Panenka

Mgr. Bc. Vít Rakušan byl položen dotaz

Jak můžete někoho obvinit bez důkazů?

Vaše vláda nálepkuje dost často, vy hlavně a chcete bojovat proti dezinformacím, ale
jdete podle vás příkladem? Je podle vás v pořádku, že někoho obviníte a pak nejste
schopný u soudu říci, na základě čeho a svá obvinění doložit? A omluvíte se SPD nebo
se odvoláte? https://www.parlamentnilisty.cz/p...

Odpověď na tento dotaz zajímá celkem čtenářů: 21

reklama

Další články z rubriky

https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/anketa
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/%C4%8CT
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Fico
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/m%C3%A9dia
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Slovensko
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/svoboda%20slova
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/objektivita
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/ve%C5%99ejnopr%C3%A1vn%C3%AD%20m%C3%A9dia
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/RTVS
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/STVR
https://www.parlamentnilisty.cz/redakce/redakce/
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Mgr-Bc-Vit-Rakusan-113425
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Mgr-Bc-Vit-Rakusan-113425
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/otazka.aspx?id=157898
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/poslanecka-snemovna/CT-ma-k-nezavislosti-daleko-asi-jako-na-Mars-Cesti-politici-pozorne-sleduji-co-se-stane-na-Slovensku-754359
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20:21 ČT má k nezávislosti daleko asi jako na Mars... Čeští politici
pozorně sledují, co se stane na Slovensku

Podpoří změny ve slovenských veřejnoprávních médiích objektivitu a vyváženost, anebo
povedou k ohrož…

16:53 „On to nečetl?!“ Migranti do ČR. Eurokomisařka „pomohla“ Rakušanovi. V ČR je zle
21:00 V Senátu smůla, tak chtěli zkusit Sněmovnu. Za to ale dostal Bartoš naloženo
21:45 „Přednesete projev a jdete pryč. Zbabělci!“ Fiala a ministři nečekali na otázky.
Nacher vypěnil
21:04 Pekarová: Ukrajina chce jednat o míru. Je to jednoznačný plán Zelenského
20:40 „Chtějí debatu o vyslání českých vojáků na Ukrajinu!“ Okamura řekl nahlas do
mikrofonu

https://www.parlamentnilisty.cz/politika/poslanecka-snemovna/CT-ma-k-nezavislosti-daleko-asi-jako-na-Mars-Cesti-politici-pozorne-sleduji-co-se-stane-na-Slovensku-754359
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/poslanecka-snemovna/-On-to-necetl-Migranti-do-CR-Eurokomisarka-pomohla-Rakusanovi-V-CR-je-zle-753993
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/poslanecka-snemovna/V-Senatu-smula-tak-chteli-zkusit-Snemovnu-Za-to-ale-dostal-Bartos-nalozeno-752923
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/poslanecka-snemovna/-Prednesete-projev-a-jdete-pryc-Zbabelci-Fiala-a-ministri-necekali-na-otazky-Nacher-vypenil-752497
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/poslanecka-snemovna/Pekarova-Ukrajina-chce-jednat-o-miru-Je-to-jednoznacny-plan-Zelenskeho-752493
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/poslanecka-snemovna/-Chteji-debatu-o-vyslani-ceskych-vojaku-na-Ukrajinu-Okamura-rekl-nahlas-do-mikrofonu-752495

